
DPr-BRM-II.0012.10.5.2023 

Protokół nr 45/VII/2023 

posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 5 lipca 2023 r.  

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   13 radnych  

obecnych   -   13 radnych 

nieobecnych  -     0  

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i nr 2  do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodnicząca Komisji radna p. Antonina Majchrzak. 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 44/V/2023 z dnia 29 maja 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 148/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2032-2050 – druk nr 149/2023. 

5. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia: 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak powitała obecnych radnych 

 i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  
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Ad pkt 1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia. Przewodnicząca poinformowała, że niniejszy porządek  został poszerzony 

Aneksem nr 1. 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta 

Łodzi do Projektu „NEEST- Neutralne klimatycznie i zrównoważone środowiskowo 

obszary” finansowanego ze środków Horyzont 2020 w ramach inicjatywy Climate 

Neutral and Smart Cities Mission- druk nr 150/2023. 

Zmieniony porządek obrad: 

1.   Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 44/V/2023 z dnia 29 maja 2023 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 148/2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2032-2050 – druk nr 149/2023. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta 

Łodzi do Projektu „NEEST- Neutralne klimatycznie i zrównoważone środowiskowo 

obszary” finansowanego ze środków Horyzont 2020 w ramach inicjatywy Climate 

Neutral and Smart Cities Mission- druk nr 150/2023. 

6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia po zmianach. 

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 44/V/2023 z dnia 29 maja 2023 r.  

Przewodnicząca Komisji poddała protokół pod głosowanie.   

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła protokół.  

 

Ad pkt 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2023 rok – druk nr 148/2023. 

 Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały wraz  

z   uzasadnieniem i autopoprawką (stanowi on załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
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Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 11 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad pkt 4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2032-2050 – druk nr 149/2023. 

Dyrektor Wydziału Budżetu p. Małgorzata Wojtczak przedstawiła projekt uchwały wraz  

z  uzasadnieniem (stanowi on załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja w głosowaniu przy 12 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad pkt 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Miasta Łodzi do Projektu „NEEST- Neutralne klimatycznie i zrównoważone 

środowiskowo obszary” finansowanego ze środków Horyzont 2020 w ramach inicjatywy 

Climate Neutral and Smart Cities Mission- druk nr 150/2023. 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska p. Anna Wierzbicka przedstawiła projekt 

uchwały  (stanowi on załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 

 

Faza pytań i dyskusji 

Pytań nie zadano.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod głosowanie.  
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Komisja w głosowaniu przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Ad pkt 6. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

W ramach spraw wniesionych i wolnych wniosków, Wiceprzewodnicząca Komisji  

p. Agnieszka Wieteska zwróciła się z prośbą do p. Przewodniczącej Komisji, aby w przypadku 

zmiany terminu Komisji, ustalonego zgodnie z harmonogramem, każdorazowo radni byli 

telefonicznie informowani o zmianie dnia posiedzenia z zapytaniem, czy wyrażają na to zgodę. 

Radny p. Radosław Marzec przypomniał, że zgodnie z ustaleniami jakie zapadły na 

posiedzeniu Konwentu była prośba Przewodniczącego Rady Miejskiej, aby nie organizować 

posiedzeń Komisji w dniu sesji.  

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk: „ czy do Komisji wpłynęły w ostatnim 

czasie pisma mieszkańców związane z ochroną przyrody obszaru położonego wokół  Lotniska 

łódzkiego. Mieszkańcy złożyli petycje- apele o zachowanie tych terenów, załączyli ekspertyzy. 

Petycja została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która z tego co mi wiadomo, 

odrzuciła to bez merytorycznego przyjrzenia się sprawie. Czy moglibyśmy przyjrzeć się tej 

sprawie ?” 

Radny p. Mateusz Walasek: „co do zasady Komisje mają stały termin zbierania się  i sytuacja 

kiedy Komisja odbywa się w innym terminie powinna być traktowana jako sytuacja wyjątkowa. 

Nawiązując do wypowiedzi p. radnej Grzeszczyk – ta sprawa była przedmiotem obrad Komisji 

Planowania Przestrzennego i Architektury. W tej sprawie jest niuans planistyczny – generalnie 

pod hasłem ochrony przyrody można doprowadzić do powstania kolejnych bloków na tym 

terenie. Apelowałbym, aby działania podejmowane przez Komisję również to uwzględniały.” 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Komisja Ochrony Środowiska w uzgodnieniu  

z Przewodniczącym Komisji Planowania Przestrzennego i Architektury  odbyła po przerwie 

wakacyjnej wspólne posiedzenie.  

Radny p. Damian Raczkowski: „w kwestii Komisji Skarg, pani Wiceprzewodnicząca, 

Komisja zajęła się merytorycznie tym wnioskiem i wniosek został odrzucony na prośbę 

wnioskodawcy. Wniosek został niepoprawnie złożony, w międzyczasie wnioskodawca zmienił 

zakres wniosku co spowodowało, że wniosek, którym zajmowaliśmy się na posiedzeniu był 

nieaktualny. Zaproponowaliśmy wnioskodawcom i obecnym ma sali mieszkańcom, że 

cofniemy do nich pismo, w celu uzupełnienia. Wnioskodawca nie wyraził na to zgody.  

W związku z tym wniosek uznaliśmy za bezzasadny ponieważ został zmieniony jego zakres. 

Aktualnym wnioskiem zajmiemy się po wakacjach.” 



5 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji p. Marta Grzeszczyk: „ chodzi mi o przedmiot tego problemu. 

Kwestie związane z ochroną przyrody, kwestie planistyczne, kwestia bezpieczeństwa  obszaru 

lotniska ale także  kwestie podniesione w tym piśmie dotyczące ochrony przyrody są istotne   

z perspektywy działań naszej Komisji i dlatego podnoszę ten temat.” 

 

Radny p. Marcin Hencz: „my z Komisją Planowania Przestrzennego i Architektury 

odbywaliśmy spotkania z mieszkańcami w tym temacie, wysłuchaliśmy uwag. Jako Komisja 

przyjęliśmy stanowisko, że rozumiemy po części te przesłanki, żeby z tym planem iść do 

przodu. Tam jest przede wszystkim taki problem, nie chodzi o to, że zostaną tam powycinane 

drzewa, ale o to, że w przypadku braku działań z naszej strony te drzewa znikną w większej 

ilości. Z tego co wspominał po spotkaniu z mieszkańcami Wiceprezydent Miasta p. Adam 

Pustelnik, zadeklarował, że te uwagi, które zgłaszają mieszkańcy zostaną rozpatrzone przez 

Miejską Pracownię Urbanistyczną i dojdzie do kolejnego spotkania. My jako radni już 

dyskutowaliśmy na ten temat jak przyjmowaliśmy pewne założenia do Studium, które 

ukierunkowało te plany przestrzenne.” 

 

Przewodnicząca Komisji p. Antonina Majchrzak podziękowała za udział w obradach 

 i zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła                                                  Przewodnicząca Komisji 

 

Joanna Kaźmierczyk              Antonina Majchrzak 

 

 


